

Title (en)
Repeating rifle having an axially sliding repeating unit

Title (de)
Repetiergewehr mit einer axial geführten Repetiereinheit

Title (fr)
Fusil à répétition comportant une unité de répétition à coulisser axial

Publication
EP 0898142 A2 19990224 (DE)

Application
EP 98115453 A 19980817

Priority
DE 19735737 A 19970818

Abstract (en)
The operating device is formed as an axially movable pistol grip (2) with a statistically located trigger cock (5) framed by a trigger stirrup (6). It is connected with the closure (1) by two L-shaped strips (3) which slide on both sides of the axis of the barrel in grooves and with their shorter ends are anchored to the closure. The L-shaped strips (3) with their longer ends are anchored to the pistol grip and the trigger stirrup. The securing device incorporates a spring-loaded trigger (7) fitted on the rear-side extension of the pistol grip, via which the repeater unit is locked in the closed position of the closure and in the operated state of the trigger the trigger cock (5) is released.

Abstract (de)
Repetiergewehr mit einer axial verschiebbaren gelagerten Betätigungs vorrichtung, die mit einem ebenfalls axial geführten beweglichen Verschluß zum Öffnen und Schließen des Patronenlagers verbunden und über Sicherungsmittel verriegelbar ist, wobei die Betätigungs vorrichtung als axial beweglicher Pistolengriff (2) mit einem einen ortsfest gelagerten Abzugshahn (5) einrahmenden Abzugsbügel (6) ausgebildet ist und über zwei als L-förmige Leisten (3) ausgebildete Lenker mit dem Verschluß (1) verbunden ist, die zu beiden Seiten der Achse des Laufes in Nuten gleiten und mit ihren kürzeren Enden am Verschluß (1) sowie ihren längeren Enden am Pistolengriff (2) bzw. dem Abzugsbügel (6) verankert sind, und daß die Sicherungsmittel einen am rückseitigen Ansatz des Pistolengriffs (2) angebrachten federbelasteten Drücker (7) umfassen, über den die Repetiereinheit in der Schließstellung des Verschlusses verriegelt und im bestätigen Zustand des Drückers den Abzugshahn (5) entsichert.
<IMAGE>

IPC 1-7
F41A 3/72; F41C 7/04; F41A 17/76

IPC 8 full level
F41A 3/72 (2006.01); **F41A 17/32** (2006.01); **F41A 17/76** (2006.01); **F41C 7/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)
F41A 3/72 (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)
DE 19530793 A1 19970227 - OCKENFUS ULRICH [DE]

Cited by
FR2840397A1; WO03102488A1; FR2840398A1

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE ES FR IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0898142 A2 19990224; EP 0898142 A3 20000412; EP 0898142 B1 20020731; AT E221641 T1 20020815; DE 19735737 A1 19990304;
DE 19735737 C2 19991202; DE 59804974 D1 20020905; US 5992075 A 19991130

DOCDB simple family (application)
EP 98115453 A 19980817; AT 98115453 T 19980817; DE 19735737 A 19970818; DE 59804974 T 19980817; US 13526398 A 19980817